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Consell de Barri de Font d’en Fargues 
 

Data:  29 de novembre de 2023 a les 19:00 hores. 

Lloc:  Casal de barri Font d’en Fargues – Carrer Pedrell, 67  

 
Assistents:  

-Taula:  

Sergi Perea.  Conseller Tècnic d’Horta-Guinardó.  
Rafael Llanes.  Conseller de barri de La Font d’en Fargues. 
Elena Amat.  Gerent d’Horta-Guinardó. 
(S’excusa al Regidor del districte per baixa mèdica). 

-Grups polítics representats:  

Susana Clerici GMD PP. 
Laura Pi  GMD ERC. 
Núria Pi  GMD ERC. 
Jordi Fibla  GMD JxCat. 
Carla Yerbes  GMD Vox. 
Raül Ortega  GMD PSC. 
Pablo Ramos  GMD Bcn-Comú. 
 
-Entitats representades:  
 
Associació de Veïns de la Font d’en Fargues. 
Coral Font d’en Fargues. 
Associació Casal Font d’en Fargues. 
AFA Àngels Garriga. 
A.E. Xarxa 
AFA Font d’en Fargues. 
 
-Veïnes i veïns assistents:  

49 assistents (26 homes i 23 dones). 

Ordre del dia: 

1. Renovació de la Comissió de Seguiment i la vicepresidència del Consell de barri. 

2. Informació d’obres i projectes del Barri  (escales mecàniques Llobet i Vall-llosera, 
solar La Jungla, obres plaça Font d’en Fargues, licitació quiosc, bus a demanda, bus 
117, bus al CAP Carmel, protecció patrimonial, inauguració plaça Ònia Farga, Riera 
Can Carabassa). 

3. Torn obert de precs i preguntes. 
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Desenvolupament de la sessió. Temes tractats i recull 
d’acords. 
 
El Conseller de Barri, Rafael Llanes, presenta els membres de la Taula i inicia la 
sessió donant pas als punts de l’ordre del dia.  
 

1. Renovació de la Comissió de Seguiment i la Vicepresidència del Consell de 
Barri. 
 

El conseller de de barri explica el procediment de renovació que caldrà fer de la 
comissió de seguiment. En una  primera fase es fa la presentació del procés de 
renovació davant del Consell de Barri, on som ara. A la fase dos, les persones que 
vulguin presentar candidatura ho hauran de fer mitjançant la plataforma 
Decidim.Barcelona fins a 3 dies abans de la propera comissió de seguiment. Una 
vegada presentades totes les candidatures, en una tercera fase es fa una validació 
durant el primer trimestre del 2024 i es fa una preselecció i a la quarta i última fase 
es farà la votació de les candidatures preseleccionades. La votació es farà sobre el 
conjunt de candidatures i l'aprovació serà amb majoria simple dels vots emesos.  

La renovació de la vicepresidència del Consell de Barri serà exactament igual. 
L'única cosa que canvia és a la fase quatre en què la votació per a cada 
candidatura i l’aprovació és de ⅔ sobre el total d’assistents.  

 

2. Informació d’obres i projectes al barri (escales mecàniques Llobet i Vall-
llosera, solar La Jungla, obres plaça Font d’en Fargues, licitació quiosc, bus 
a demanda, bus 117, bus al CAP Carmel, protecció patrimonial, inauguració 
plaça Ònia Farga, Riera Can Carabassa). 
 
El Conseller Tècnic, Sergi Perea, explica els principals projectes i actuacions que 
es duran a terme al Barri durant aquest mandat:  
 

- Modernització del Túnel de la Rovira: És un dels túnels més antics de la 
ciutat i ja presenta deficiències estructurals. S’ha de posar el dia perquè 
sigui una infraestructura eficient. Pel que fa a la modernització del Túnel de 
la Rovira, el projecte executiu està en fase de validació tècnica amb un 
pressupost d’actualització de projecte i execució d’obra de 16,8 milions 
d’euros. La previsió d’inici d’obres serà el segon trimestre del 2024 amb una 
duració aproximada d’onze mesos. Serà una obra que afectarà molt el 
trànsit i, per tant, a principis d’any es farà una reunió per explicar molt bé a 
la ciutadania quines seran les afectacions. Aquest projecte és un preliminar 
de la reforma de la Rambla del Carmel, tan de temps demanada pel barri.  
L’objectiu d’aquesta reforma és que la rambla quedi integrada en el barri i 
no sigui només la limitació de barris. El projecte executiu ja està en redacció 
i s’hauria de tenir llest a finals de l’any 2024, el pressupost estimat 
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d’actualització del projecte i execució d’obra són 48,7 milions d’euros. Dins 
d’aquest projecte de reforma de la rambla, hi ha un projecte d’un col·lector 
de BCASA que aniria just sota la Rambla, però una mica més a prop de la 
boca de l’entrada del Túnel. Per a aquest projecte ja tenen la dotació que 
són 5 milions d’euros i serà una obra important amb una duració de vuit 
mesos. Ara s’està acabant el projecte. A partir del mes de gener 
començaran a fer reunions obertes al veïnat per tal de compatir el projecte i 
per acabar de definir els usos que se li volen donar a la Rambla. 

- Arranjament de la plaça Font d’en Fargues i restauració dels elements 
patrimonials: Les obres es van iniciar a finals de l’any 2022. L’obra 
finalitzarà a finals de desembre. La inversió és de 3 milions d’euros (2,2 pel 
que fa a la plaça i 800.000 pels elements patrimonials). Els veïns expressen 
neguit per a la seva conservació un cop finalitzades les obres. S’ha 
prorrogat el contracte de l’alarma instal·lada. També s’està valorant un 
possible tancament de protecció. Demana opinió al respecte. Al quiosc van 
aparèixer quatre planxes que s’han cedit al MUHBA. S’informarà al 
respecte. 

- Escales mecàniques de Llobet i Vall-Llosera: Es connectarà el barri amb 
el Guinardó. Aquestes escales passaran de tenir tres trams a tenir-ne 
quatre. El mes de gener hi haurà una sessió informativa. El projecte es 
troba en fase de tramitació tècnica, s’espera tenir-lo al mes de març. Un 
termini d’obra de 12 mesos. Cost de 3 milions d’euros. Les escales salvaran 
un desnivell de 22 metres. 

- Escales mecàniques Passatge de la Mulassa: Col·locació de dos trams 
d’escales mecàniques en sentit reversible entre la plaça Font de la Mulassa 
i Dr. Bové. Salven un desnivell de 14 metres. El projecte es troba en fase de 
tramitació tècnica amb un pressupost estimat d’ 1,7M euros i un termini 
d’obra d’un any.  

- Remodelació de la Residència per a Gent Gran Parc del Guinardó: És 
una residència de titularitat municipal amb 42 places. El que s’ha fet en 
aquesta obra ha estat l’eliminació de les habitacions de tres persones, 
ampliació de la superfície construïda, adequació dels espais exteriors, 
millora dels espais de treball del personal i renovació de la climatització. 
L’obra ha tingut un cost de 5,16 milions d’euros. Es van fer unes portes 
obertes. 

- Soterrament de línies elèctriques: Pals a les voreres que inicialment 
havien de ser provisionals i han acabat sent definitius. Als carrers Marí i Arc 
de Sant Martí ja estan retirant els pals corresponents, 14 i 12. Es trauran els 
pals dels Carrers Montserrat de Casanovas (3 pals), Carrer Dr. Bové (41 
pals) i l’Avinguda Frederic Rahola (6 pals). En total es retiraran 76 pals al 
barri, amb un cost de 3,3 milions d’euros. També s’arranjaran les voreres. 
Les obres obligaran a aturar el funcionament de l’ascensor un mínim d’un 
mes.  

- Cobriment de l’ascensor inclinat Davallada de Gallecs: Instal·lació de 
cobertes de vidre, marquesina i espai de registre. Son obres de 
manteniment de l’ascensor. El projecte se situa en tramitació tècnica amb 
un pressupost estimat d’execució de 120.000 euros. El termini estimat 
d’obra és de 2 mesos amb un mes d’aturada.  
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- Nomenclàtor: Plaça d’Ònia Farga i Pellicer: Proposta de l’Associació de 
Veïns que ha estat aprovada pel Consell Plenari del Districte i ponència de 
nomenclàtor. L’acte del canvi de nom serà el pròxim 20 de gener. Va ser 
una reconeguda concertista, pianista, violinista i compositora barcelonina.  

- Estabilització del talús del carrer Penyal 38-46: Obra ja executada i ha 
tingut un pressupost total de 146.144 euros. Les principals actuacions han 
estat: creació de límit físic entre peu de talús i vorera mitjançant l’execució 
d’un muret d’escullera i evitar el despreniment de blocs mitjançant la 
col·locació d’una malla de triple torsió.  

- Pavimentació del Carrer Montserrat de Casanovas ( entre Carrer 
Aguilar – Pg. De la Font d‘en Fargues): És una obra executada amb un 
pressupost final de 189.875 euros. Remodelació integral del paviment en un 
àmbit de 5.425 metres quadrats substituint les dues capes d’aglomerat al 
carril de circulació i la renovació de la capa de rodadura de la zona de 
serveis amb actuacions puntuals en rigola, embornals i tapes de serveis.  

- Pla de Mobilitat del Districte i estudi d’escales no mecàniques: Fer un 
estudi global en profunditat sobre la mobilitat al barri i al districte que reculli 
les necessitats dels veïns. Respecte al tema de les escales, l’Associació de 
Veïns ha fet un bon estudi al respecte que ha compartit amb districte. La 
gerent, Elena Amat, intervé explicant l’estudi d’escales no mecàniques. 
Explica que tenen totes les escales no mecàniques geolocalitzades i un 
estudi de cadascuna d’elles amb les seves característiques i aspectes que 
cal millorar. A partir del mes de gener començaran a compartir amb cada 
barri aquest estudi. No totes les escales podran ser mecàniques, però sí 
que han de tenir les condicions adients. S’anirà planificant les actuacions en 
funció de la inversió requerida. 

- Protecció d’elements patrimonials: És una reivindicació veïnal de fa 
molts anys i ja han traslladat a la Gerència d’Urbanisme la necessitat 
d’abordar aquesta revisió de planejament per tal de protegir aquells 
elements patrimonials existents tant arquitectònics com no arquitectònics.  

- La Jungla: Solar de titularitat privada que fa molts anys que està ocupat. El 
privat tenia la intenció de construir una residència de persones grans. La 
darrera informació que el districte té és que amb data 31 d’agost de l’any 
2023, la Comissió de Govern de l’Ajuntament de Barcelona va aprovar la 
suspensió de l’aprovació inicial del Pla Especial Urbanístic a petició del 
privat. No ha entrat cap nou Pla Especial per la qual cosa és un tema 
aturat. 

- Altres temes d’interès:   
• Queixa per l’estat de manteniment dels bancs: s’han executat 4 

actuacions de reposició de bancs al Barri.   
• Estat de manteniment de la Riera de Can Carabassa (Passeig 

Maragall 391b). S’ha traslladat als Serveis Tècnics de districte 
perquè valorin la intervenció en aquell espai. 

 
3. Torn obert de paraules. 

 
En primer lloc, el Conseller de Barri convida a intervenir les persones que han 
formulat preguntes per escrit. Es contesten les qüestions i, si no és possible 



 5 

disposar de la resposta de forma immediata, s’informa que es farà arribar la 
informació al/la ciutadà/da a través de la modalitat escollida al full d’intervenció. 

 
Intervenció  Resposta  
Mariano Serrano, veí:  
♦ Reivindicació de la protecció del 

patrimoni al barri i la modificació del 
PGM. 

♦ No es pot permetre perdre La 
Jungla, ni La Clota, ni cap espai 
patrimonial del Districte.  

Conseller:  
♦ La Clota està dividida en dos 

plans: una part d’habitatges que 
és el que s’està fent i una altra 
part de conservació. És un 
projecte important.  

♦ Gerent: Son coneixedors de la 
petició de l’estudi compartit amb 
districte. Tres grans temes 
pendents de planejament amb 
Urbanisme: Taxonera, Tres 
Turons i Font del Gos. A banda 
d’aquests tres temes, un altre 
prioritari és la protecció 
patrimonial del barri Font d’en 
Fargues. En paral·lel, els Serveis 
Tècnics del districte estaran alerta 
quan entri una petició d’enderroc 
del barri mentre no existeixi la 
modificació del planejament. 

Carmen Serra, veïna: 
♦ Demana saber les previsions sobre 

el projecte dels Tres Turons.  

Conseller:  
♦ Els Tres Turons, és un tema que 

fa molts anys que està sense 
abordar-se. Es difícil. Requereix 
molt diàleg, consens i 
transparència amb el veïnat. I 
tenen la determinació que s’ha de 
posar en marxa i començar les 
reunions amb el veïnat afectat.  

Felix González, veí:  
♦ Demana canviar la qualificació 

urbanística del barri per mantenir 
els espais i elements patrimonials. 
Vol que es mantingui l’essència del 
barri. 

♦ Han tingut diverses queixes a 
l’associació sobre la freqüència de 
pas de la línia de bus V23.  

Gerent: 
♦ En els Serveis Tècnics del 

Districte els hi ha donat l’alerta de 
que quan entri qualsevol llicència 
d’enderroc en aquest barri han 
d’avisar.   

Angeles, veïna: 
♦ Segueix sobre la taula el tema del 

carril bici del Passeig Maragall.  
♦ Falten àrees de joc infantil al barri. I 

les poques que hi ha no estan en 
bon estat.  

Gerent:  
♦ N’hi ha hagut una reunió amb 

Mobilitat, i s’està fent una revisió a 
nivell de ciutat per detectar els 
problemes actuals. A principis 
d’any faran una nova proposta 
dels carrils bici per la ciutat.  

♦ S’ha fet una demanda a 
l’Arquitecte en Cap per analitzar 
bé les àrees del Districte. Per una 
banda, el Pla Endreça farà el 
manteniment, el benestar a l’espai 
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públic. S’ha de generar ombres de 
manera natural degut al canvi 
climàtic. S’hi està treballant en el 
tema. 

Olga Fígols, veïna del Carrer 
Montserrat de Casanovas: 
♦ Al carrer Montserrat de Casanovas 

hi ha uns fanals que estan al mig de 
la vorera. I no hi ha suficient 
amplitud per obrir els paraigües. Fa 
15 anys els veïns van arreplegar 
signatures. 

♦ Hi ha un desnivell molt gran entre la 
Plaça Font de la Mulassa fins on 
volen col·locar les escales 
mecàniques. 

♦ Túnel de la Rovira, alguna sortida 
d’emergència.  

♦ Semàfors de Garriga i Roca a veure 
quan es fa alguna cosa: Pèrdua de 
temps i contaminació. 

Conseller:  
♦ La renovació dels fanals deu estar 

en cartera i, per tant, ja ho tenen 
present.  

♦ No és tècnicament viable la 
col·locació d’un ascensor a les 
escales de la Mulassa.  

♦ El projecte preveu posar el túnel  
en ordre a nivell de seguretat i 
normativa.  

Sandra,  comunitat educativa de 
l’escola Àngels Garriga  
♦ Neguit respecte a l’hort que s’està 

fent servir a l’escola a nivell 
curricular i de comunitat de barri. 
Tenen acord verbal des del1996 
amb l’ajuntament. L’any passat sí 
es va fer un document de cessió de 
l’hort. Consideren que és un espai 
verd del barri on fer comunitat. 
L’escola està poc naturalitzada i 
consideren que l’espai permet als 
alumnes el contacte amb la natura. 
Demana formalitzar la cessió per 
continuar fent ús de l’espai. 

Conseller: 
♦ Districte es posarà en contacte 

per respondre aquesta petició. Ha 
de passar per taula de Patrimoni. 

 

Ferran Blanzaco, de l’AFA de l’escola 
Font d’en Fargues: 
♦ Reunió amb la gerent per poder 

parlar sobre diferents temes de 
mobilitat a les escoles.  

♦ Bus a demanda/bus de barri de les 
Escoles Font d’en Fargues i Tres 
Turons que queden totalment 
penjades pel que fa al transport 
públic.   

♦ Tancament del carrer a determinats 
horaris, amb la senyalització 
corresponent, del carrer Pintor 
Pradilla.  

Conseller: 
♦ S’ha rebut el correu electrònic i 

estan buscant un dia per fer la 
reunió al gener.  

♦ El tema del bus està a la Taula 
Tècnica de Mobilitat i no hi hauria 
problema.  Es treballarà a nivell 
global de districte en el Pla de 
Mobilitat. 

♦ La senyalització del carrer Pintor 
Pradilla sí es podrà fer. 

Noel Carcassona, veí: 
♦ Falta de zones de jocs infantils al 

barri. Demana un calendari del 
projecte “Patis Oberts” amb l’horari. 

Conseller: 
♦ Demanarem la informació i li faran 

arribar.  
♦ El tema de la brutícia dels ocells 
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♦ Falta neteja al barri a una zona 
determinada de molt arbrat amb 
molts ocells. 

♦ Parc Guinardó, carrer Descans... 
excrements de gossos. Demana 
una actuació de caràcter cívic. 

es traspassarà a la Brigada de 
Neteja i a Parcs i Jardins (n’hi ha 
un niu).  

♦ S’han fet campanyes informatives  
específiques. També campanya 
sancionadora amb GU. Es 
continuarà treballant sobre el 
tema. 

Ramón, veí: 
♦ Carrer Descans hi ha cotxes que no 

paguen l’Àrea Verda. I els 
controladors no fan el recorregut i 
no passen per allà.  

♦ Hort Urbà al costat de l’escola, al 
seu parer, sembla una barraca.  

Conseller: 
♦ Es pot pagar com a no resident i 

no ha de sortir a la màquina. No hi 
ha cap directriu per què els 
controladors passin per allà.   

♦ El tema de l’hort, ho revisaran 
amb Serveis Tècnics. 

Axel Zaragoza, President de 
l’Associació Esportiva XARXA:  
♦  Demanen que si a la plaça Font 

d’en Fargues, podria ser el lloc 
oficial del club en la secció de la 
petanca. Saber amb qui han de 
parlar i els pot acompanyar en 
aquesta situació. Amb qui haurien 
de parlar? 

Conseller: 
♦ Els hi sembla fantàstic i aniran 

parlant sobre com fer-ho.  

Montse Casellas, Associació de Veïns:  
♦ Licitació del quiosc de la plaça Font 

d’en Fargues. 
♦ Recolza la proposta de fer ús de la 

pista de petanca. 
♦ Transport públic al barri, el bus a 

demanda, canviar una parada del 
V23, semàfors carrer Garriga i 
Roca. Son modificacions petites. 

♦ Per anar al CAP del Carmel no hi 
ha cap transport públic que els 
porti.  

♦ Solar La Jungla, els agradaria que 
treballar junts, associació i districte.  

Conseller:  
♦ Tenen previst al Pla de Mobilitat 

poder tocar aquests temes 
d’autobusos.  

♦ La licitació de la guingueta estan 
parlant amb Parcs i Jardins per 
veure com es farà.  

♦ Parada V23 i semàfor del carrer 
Garriga i Roca, agafen el 
compromís que passarà per Taula 
Tècnica de Mobilitat.  

♦ Solar La Jungla: El Pla Especial 
està suspès.  

Gerent:  
♦ Pel que fa a La Guingueta, es van 

reunir amb Parcs i Jardins  es 
buscarà la solució millor 
paisatgística per frenar la intrusió i 
que facin malbé l’espai, de 
moment, amb una malla. La 
solució depèn de Parcs i Jardins 
per la qualificació del terreny. 

Ramón Diaz:  
♦ Viu al passatge Arc de Sant Martí. 

Es fan festes a la Jungla fins les 4 
de la nit. El 112 li va contestar que 
no podia intervenir. Quina és la 
situació i el futur que està 
planificat? Ara hi ha tendes de 
campanya. No poden conciliar la 

Conseller:  
♦ Al ser privat, la GU no hi pot 

intervenir. Només ho podria fer si 
hi hagués un risc imminent sobre 
les persones.  
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son.  
Neus Pujol, veïna: 
♦ Oci nocturn caps de setmana carrer 

Pintor Pradilla i Parc del Guinardó. 
Demanen més moviment de la GUB 
o els Mossos.  

♦ La neteja al barri es nota més.  

 
♦ Es demanarà reforç a la GU pels 

caps de setmana. 
♦ Reflexió sobre la ubicació dels 

bancs. 
♦ Agraeix el comentari sobre la 

millora de la neteja. 
 
♦ S’obre un nou torn final de paraula: 
 
Montse Casellas, AVV Font d’en Fargues: Cal aprofitar l’aigua de la Font. Ara s’està 
perdent l’aigua. Resposta: Es demanarà una nova valoració a BCASA. 
 
Veïna: Planteja situació del solar de La Jungla. Es farà equipament de gent gran? 
S’obrirà l’espai al públic? Resposta: Es reitera l’anterior resposta. Es reconeix com a 
tema prioritari. 
 
Guillem Ruppmann: Comenta que els tècnics han donat el vist-i-plau a l’activitat de 
l’hort. S’han previst dipòsits per pal·liar la manca d’aigua. Es faran hivernacles més 
bonics, amb el temps. No tenen recursos, tot es fa amb materials recuperats. Convida 
a visitar-lo a qui vulgui. 
 
Ramon, veí: Àrea Verda carrer Descans. Caps de setmana es fan festes i n’hi 
autocaravanes. Resposta: Es farà anar a BSM per controlar que tothom pagui. 
 
Josep Lluis Brugal, veí: Viu al carrer Montserrat de Casanovas,190 i vol saber si la 
intervenció de l’extracció dels pals a vorera continuarà a la resta de carrer. Protesta pel 
llarg temps que dura la situació dels veïns afectats pel pla dels Tres Turons. També 
comenta una ocupació al carrer Doctor Coll. Resposta: De moment fins al 88, el 190 ja 
arribarà. 
 
Joan Domingo, veí: Es queixa de com actuar si algú ocupa una propietat a un 
propietari. Resposta: Si és l’habitatge habitual de la persona, cal trucar al 112. La 
propietat ha de denunciar. 
 
 
Es dóna per finalitzada la sessió del Consell de Barri a les 20:45 hores. 

  
 

El contingut de la sessió es pot visualitzar sencer a través de l’enllaç: 
https://www.youtube.com/watch?v=lLkWPSpN2tk  

 

 
 
 
 

https://www.youtube.com/watch?v=lLkWPSpN2tk
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